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Zápis z 22. zasedání Národní koordinační skupiny 

pro digitální vysílání v ČR ze dne 15.10. 2008 
doba konání: 16:00 - 18:00 hod. na MV v budově Centrotexu 

 
Přítomní členové a hlasující alternáti: 

Ing. Zdeněk Duspiva, předseda NKS,národní koordinátor pro digitální vysílání v ČR 
JUDr. Petra Smolíková, místopředsedkyně NKS za MK 
Tomáš Vrbík, člen NKS za MV 
Ing. Jana Konopiská, alternátka NKS za ÚOHS 
Ing. Zdeněk Musil, CSc., člen NKS za MŽP 
Václav Žák, člen NKS za RRTV 
Ing. Pavel Kalina, alternát NKS za MF 
Ing. Karel Staněk, člen NKS za MPO 
 

Přítomní alternáti bez hlasovacího práva: 
Mgr.Zuzana Chudomelová, alternát NKS za MPO 
 

Hosté: 
Ing. Dana Makrlíková, host za ČTÚ  

 

Organizační výbor NKS: 
 

Zasedání řídil předseda NKS a národní koordinátor Ing. Zdeněk Duspiva a 
podle programu byly projednány tyto body: 
 

1. Zahájení 
Předseda NKS přivítal přítomné a informoval o programu 21. zasedání NKS. 
 

2. Aktuální informace 
 Předseda NKS podrobně informoval přítomné členy NKS o aktuálním 

vývoji přechodu na digitální vysílání a hlavních úkolech pro současné 
období. 

 Před jednáním byly členům NKS zaslány podkladové materiály od 
Českého rozhlasu k tématice digitálního rozhlasového vysílání a 
strategie ČRo v této oblasti spolu s návrhy na legislativní úpravy. Byla 
také dohodnuta pravidelná komunikace kolem přechodu na digitální 
vysílání a spolupráce v informační kampani, včetně možnosti využití 
prostředků na výstavbu a rozvoj veřejnoprávního multiplexu. 

 Aktuální  kroky se týkají zejména přípravě kampaně a postupu při 
vypínání analogových vysílačů s programem ČT2 a postupem výstavby 
veřejnoprávního multiplexu, ke kterým běží kampaň ČT ve spolupráci 
s NKS. 

 Některé nejasnosti v informování o změnách polarizace a dalších věcí 
souvisejících s přechodnými kroky při uvolňování analogových kmitočtů 
a technické inovace vysílačů pro finální podobu digitálního vysílání 
v rámci definitivních digitálních sítí se podařilo vzájemně mezi 
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kompetentními subjekty vyjasnit a byla přijata opatření pro eliminaci 
podobných potíží v další etapě. Mj. probíhá pravidelné každotýdenní 
koordinační jednání NKS s operátorem ČRA, později i s dalšími 
operátory , budou-li ostatní sítě zprovozněny. 

 Zatím nebyly podány žádosti na udělení kompenzačních licencí na 
základě dobrovolného souhlasu s TPP – kompetence RRTV. Operátor 
České Radiokomunikace oznámil naplnění i druhé komerční sítě 5 
televizními programy ,zatím bez uzavření smluv. 

 
3. Informační kampaň – další postup  
 
Dohoda mezi Ministerstvem vnitra, Českou televizí a NKS 
Byla uzavřena vzájemná dohoda mezi MV, ČTÚ a NKS o čerpání finančních 
prostředků ze speciálního účtu ČT na informační kampaň  a následně vydáno 
zmocnění pro NKS k realizaci poptávek v rámci vstupních zakázek malého 
rozsahu. Zadání soutěží bylo zveřejněno i na webu MV ČR a NKS, lhůty končí 
v závěru týdne. Vyhodnocení provede hodnotící komise, do které jsou přizváni i 
zástupci NKS (MK ČR a MPO ČR dle další dohody). Ve spolupráci s vybranými 
dodavateli bude dokončeno zadání hlavní veřejné soutěže na mediální kampaň. 
 
Technická asistence      
Asistence speciálním skupinám obyvatelstva – byl rozeslán průvodní dopis 
s informacemi a dotazník, který zpřesňuje dostupné podklady. Projekt bude po 
vyhodnocení dotazníkové akce pokračovat zpřesňováním údajů, lokalizací pro 
první oblasti  s termínem ASO 2009 a bude po diskuzi v NKS navržen reálný 
postup při zajištění technické asistence. V případě specifických skupin 
obyvatelstva pokročila spolupráce se zainteresovanými subjekty, zejména 
s Národní radou zdravotně postižených ČR a jimi pověřenými subjekty ke 
zpřesnění metod a systému konkrétní podpory a dalšího rozvoje  a využití 
možností digitálního vysílání. 

 
Česká televize 
ČT předložila dnes pracovní informaci o čerpání prostředků zvláštního účtu na 
výstavbu a rozvoj veřejnoprávního multiplexu a předběžným odhadem plnění do 
konce roku a předběžný návrh na rozpočet pro další období. Do února bude vládě 
v souladu s usnesením předloženo vyúčtování skutečného čerpání prostředků 
spolu s návrhem rozpočtu na rok 2009 včetně finančních přesunů z předchozího 
období. Skutečné čerpání prostředků včetně nákladů na kampaň je ovlivněno 
zpožděním při vydání TPP a posunem dalších klíčových termínů proti 
předpokladům z počátku roku. Plánovaný objem příjmů z reklamy nebude zřejmě 
v plné výši naplněn, resp. Doplatky se projeví až v počátku dalšího období. ČT řeší 
daňovou problematiku fondů zatím bez jednoznačného právního názoru. 
 
Průzkumy 
ČTÚ ve spolupráci s NKS připravuje další kolo průzkumů zaměřených především 
na úroveň informovanosti obyvatel o digitálním vysílání a o problematice 
přechodu s využitím poznatků z předchozího  projektu a s doplněním o aktuální 
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věci. V další fázi posoudíme možnost participace na dalších podobných 
projektech. 

 
 
4. Digitální rozhlas 
 
Zástupci Českého rozhlasu poskytli NKS dle dohody základní strategické materiály 
k digitalizaci rozhlasového vysílání z pohledu veřejnoprávního rozhlasu. Materiál 
byl zaslán členům NKS těsně před jednáním a bude předmětem pokračování 
diskuze na  dalším zasedání. V další fázi se předpokládá společné pracovní jednání  
zástupců NKS a příslušných resortů s ČRo na d podrobnostmi dle dalšího vývoje a 
postupu projednávání změn legislativy. 
 
Na program nadcházejícího zasedání PSP byl k projednání v 1.čtení navržen bod, 
který se týká poslanecké iniciativy  změny mediálního zákona  - včetně úpravy 
podmínek pro  digitální rozhlas. Zatím není jasné, zda bude tento bod skutečně 
projednán, NKS bude situaci sledovat a v případě  potřeby se uskuteční dílčí 
jednání na toto téma, ve smyslu předchozích stanovisek v rámci připomínek a 
stanoviska vlády a NKS. 

 
 
5. Různé (legislativa, novela ZEK-u ad.) 
 

Novela ZEKu byla projednána v pracovních komisích Legislativní rady vlády a ve 
čtvrtek je zařazena na program pléna LRV. Věcně nedošlo v návrhu k žádným 
zásadním změnám, kromě dílčích legislativně technických připomínek. Po 
projednání v LRV by měl být návrh předán k projednání vládě ČR a následně by 
se ještě na podzim mohl dostat mna pořad jednání PSP. 
 
Digitální dividenda - ČTÚ uzavře průběžnou veřejnou diskuzi a spolu se závěry 
semináře bude připraveno shrnutí výsledků a naplánovány další kroky – 
předpoklad na přelomu roku 2008/2009. 
 
Informace o jednáních a návrzích Digitální koalice  a možnosti zapojení do 
informační kampaně. 
 
D-Book – je připraven v rámci Technické skupiny NKS  k finální diskuzi. 
Je připraveno jednání s ČOI + MPO.  
Byla aktualizováno smluvní zajištění využití loga. 
 
Informace z jednání s ASE a dalšími subjekty ke kampani i k dalšímu vývoji 
procesu digitalizace včetně technických aspektů. 

 
Další jednání NKS bude svoláno dle aktuálního vývoje cca do měsíce. 

 
 
Zapsal: OV NKS                                            Schválil: Ing. Zdeněk Duspiva, v.r. 
                                         předseda NKS 


